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Endnu et år er gået og vi har nu haft vor andet år med betaling efter målt forbrug.  

Vi henstillede sidste år til, at aflæsningen blev foretaget så præcist som muligt samt at aflæsningen blev 

fremsendt til tiden. Sidste år manglede vi ca. 45 aflæsninger (mere end hvert 6. medlem). Vi anså dette 

for et begynderproblem der ville være overstået med nævnte henstilling. I år havde vi bedt om aflæsning 

senest den 5. januar 2001. Vi havde forventet at modtage 231 aflæsninger, men sådan skulle det ikke gå. 

Vi manglede fortsat ca. 45 aflæsninger, stadig mere end hvert 6. medlem. Kassereren bruger stadig en 

lørdag eller søndag på at fremskaffe de manglende aflæsninger, så regnskabsafslutning samt afregning af 

afgift kan påbegyndes. Selvom der er næsten et år til næste aflæsning, skal vi endnu en gang henstille, at 

aflæsning afleveres til tiden. 

Vi har i 2000 udpumpet 34.929 m3 mod 31.499 m3 i 1999, en stigning på knap 11%. Af de udpumpede 

34.929 m3 er der målt et forbrug hos medlemmerne på 30.691 m3. De resterende 4.238 m3 er forbrugt 

mellem vandværket og forbrugerne, altså ren spild.  

Vi har gennem de sidste mange år ment, at vi havde et tæt ledningsnet, uden spild af betydning. Siden 

slutningen af 1999 har vi dog haft mistanke om en utæthed, men endnu ikke fundet nogen.  

Vi skønner at spildet i øjeblikket andrager ca. ½ m3 i timen, alle døgnets 24 timer, 365 dage om året. 

Da Told og Skat kræver afgift af min 90% af den udpumpede mængde vand, indeholder regnskabet en 

ekstraudgift  på  3.725 kr. som vi gerne havde været foruden. 

Skulle der være medlemmer der er bekendt med våde pletter, som normalt ikke skulle være der, hører 

bestyrelsen gerne herom. 

Roskilde Amt indførte, med virkning fra 1999, et nyt gebyr på grundlag af vor vandindvindingstilladelse 

på 59.000 m3. Vi fik denne nedsat til 35.000 m3, idet vi anså en margin på over 10% i forhold til vor 

udpumpning i 1999 på 31.499 m3 for tilstrækkeligt. Vi er meget tæt på vor indvindingstilladelse i 2000. 

2. del af Mannerupvej, fra nr. 2 til nr. 8 incl. 2 stik på tværs af vejen, er nu lavet. Det sidste stik var meget 

utæt, og vi forventede at vort spild ville blive mindre, men har ikke kunnet registrere nogen ændring. 

Vore renvandspumper gav efterhånden for lidt vand, og er blevet renoveret. 

Vor ene råvandspumpe, som er fra 1940, kan ikke meget mere. Den skulle give 6 m3 i timen, men giver 

under det halve. Arbejdet med udskiftning er sat i gang. Forventet udgift i 2001 ca. 40.000 kr. 

Vandprøver taget i løbet af 2000 har været uden påtegninger, så vi har stadig rent vand. 

 

 

 Bestyrelsen  


